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I forbindelse med lovliggørelse af vore kolonihaver er der ikke så meget nyt, siden
tidligere overborgmester Frank Jensen tog problematikken op i Borgerrepræsentatio-
nen. BR gav Teknik- og Miljøforvaltningen og Københavns Ejendomme opgaven at
komme med et udspil til en løsning på lovliggørelse af Københavns kolonihaver, som
opfylder kravene, men samtidig er mindst mulig indgribende overfor kolonihaveleje-
rne. Man vil her hente inspiration fra erfaringer i andre kommuners håndtering af
regulering af kolonihaver.

Med hensyn til behandling af byggesager i Teknik- og Miljøforvaltningen går det
fortsat langsomt. Jeg kan nævne en byggesag fra HF Søndervang, hvor havelejer søgte
om byggetilladelse 16. december 2018. Nævnte havelejer har her i december 2020
modtaget en byggetilladelse, hvilket vil sige at behandling af sagen har taget næsten to
år. Det er bare ikke i orden!

I Tårnby kommune er kolonihaver også i fokus. Bygge- og Ejendomsudvalget i
kommunen har i efteråret gjort status og kommet med forslag til temalokalplan for
kolonihaverne i kommunen. Tanken er, at der skal udarbejdes lokalplaner for alle
kolonihaveområder i Tårnby. Det er kolonihaveteamet i kommunen, der står for
udarbejdelsen.

Jeg vil også benytte lejligheden til at ønske alle en god jul samt godt nytår. Tak for
samarbejdet i løbet af året, et år som har været meget anderledes end planlagt.

Covid19 har siden marts fuldstændig ændret vores liv og vaner. Nu ser vi alle
fortrøstningsfulde hen mod den kommende vaccine. Pas godt jer selv og hinanden.

Med venlig hilsen

Amy Lauridsen
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